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Abstract (en)
What is described is a retainer for door or window shutters, which consists of a bearing member (7) fastened to the shutter, for a movably mounted
bolt element (9) and of a holding part (3), fixed to the wall, for the releasable locking of a shutter (5) to a wall (1). In the locking position, the bolt
element (9) and the holding part (3) engage one into the other. A spring (17) is arranged at least on the bearing member (7) or the holding part (3) in
such a way that, in the locking position, this spring (17) engages under prestress on the holding part (3) or the bearing member (7). <IMAGE>

Abstract (de)
Es wird ein Ladenhalter für Tür- oder Fensterläden beschrieben, der aus einem am Laden befestigten Lagerorgan (7) für ein beweglich
gelagertes Riegelelement (9) und einem mauerfesten Halteteil (3) zur lösbaren Verriegelung eines Ladens (5) an einer Mauer (1) besteht. In der
Verriegelungsstellung greifen das Riegelelement (9) und das Halteteil (3) ineinander. Zumindest an dem Lagerorgan (7) bzw. dem Halteteil (3) ist
eine Feder (17) so angeordnet, daß diese Feder (17) in der Verriegelungsstellung an dem Halteteil (3) bzw. dem Lagerorgan (7) unter Vorspannung
angreift. <IMAGE>
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